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Protokół Nr 34 / 22 

posiedzenia Komisji Społecznej 

 z dnia 28 marca 2022 r. 

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (Lista obecności w załączeniu), Wójt Gminy 

– J. Gołubowski, Sekretarz Gminy – J. Chomczuk, B. Masalska – Skarbnik Gminy, oraz sołtysi gminy 

Narewka w osobach: P. Trusiewicz - sołtys sołectwa Mikłaszewo, sołtys sołectwa Janowo – B. 

Bielawska, p.o. Komendanta SG w Narewce D. Murawski, p.o. Kierownika Posterunku Policji w 

Narewce T. Sadowski, A. Siegień Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Hajnówce. 

Przewodniczenie posiedzenia przejął P. Nieścieruk, który powitał obecnych i przedstawił porządek 

obrad posiedzenia, do którego nie wniesiono uwag. Komisja jednogłośnie przyjęła zaproponowany 

porządek obrad (5 głosy „za”), przedstawiający się następująco: 

1. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy. 

2. Sprawozdanie z działalności komisji w 2021 r. 

3. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok. 

4. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2021 rok. 

5. Działalność Ośrodka Edukacji Ekologicznej w Siemianówce za 2021 rok. 

6. Działalność turystyczna na terenie gminy. 

7. Działalność GOK i świetlic samorządowych. 

8. Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu środków finansowych na fundusz sołecki. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał na XXXVII sesję Rady Gminy. 

10. Wolne wnioski. 

 

Do punktu 1-go. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

gminy. 

A. Siegień Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Hajnówce przedstawił informacje 

związane ze stanem bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Narewka. Wyjaśnił, że 

zmniejszyła się przestępczość pospolita, natomiast najwięcej zadań dotyczy obecnie przekraczania 

granicy polsko – białoruskiej przez obywateli innych państw. Odniósł isę do gminy Narewka, 

Białowieży i Czeremchy. Wyjaśnił, że największy problem dotyczy terenów podmokłych, 

bagiennych. Podkreślił, że pojawił się proceder handlu ludźmi. Dużo zgłoszeń dotyczy wycinki i 

kradzieży drzew. Odnośnie audytu w sprawie LZS wyjaśnił, że podejmowane są czynności 

zmierzające do postawienia aktu oskarżenia, przygotowany jest materiał dowodowy. Odnośnie 

postępowań gospodarczych wyjaśnił, że nadal trwają i są to m.in. przesłuchania świadków. 

D. Murawski p.o. Komendanta SG w Narewce omówił temat stanu bezpieczeństwa na 

granicy polsko – białoruskiej. Priorytetowym zadaniem jest ochrona granicy, wyjaśnił, że trwa 

inwestycja polegająca na budowie zapory wzdłuż granicy. Przedstawił temat przekraczania granic 

przez cudzoziemców tj. ludność pochodzącą przede wszystkim z bliskiego wschodu. Podkreślił, że 



umowa z firmą BUDIMEX określa termin wykonania inwestycji na 30 czerwca br. i wyjaśnił, że jest 

to termin realny do wykonania, mimo trudności związanych z konfliktem na Ukrainie.  Zaapelował 

o zgłaszanie wszystkich podejrzanych obywateli obcych państw do jednostek Straży Granicznej. 

Wskazał na problemy z tzw. „kurierami” tj. osobami próbującymi nielegalnie przewozić migrantów. 

Podkreślił, że są to osoby niebezpieczne. Następnie omówił procedurę udzielania pomocy osobom 

nielegalnie przekraczającym granicę. 

  Do punktu 2-go. Sprawozdanie z działalności komisji w 2021 r.   

Członkowie Komisji przyjęli przedstawione sprawozdanie z działalności komisji Społecznej , 

a także zapoznali się ze sprawozdaniami innych Komisji za 2021 rok i nie wnieśli uwag. (W załącze-

niu) 

Do punktu 3-go. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok. 

  

B. Niewiadomska-Golonko – Przewodnicząca GKRPA w Narewce przedstawiła sprawozdanie 

z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania i Przeciwdziałania w 2021 r. Do przedstawionego 

sprawozdania nie wniesiono zapytań ani uwag. (W załączeniu) 

 

Do punktu 4-go. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2021 rok. 

 E. Potoniec – Kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy 

Społecznej w 2021 roku. Następnie omówiła zadania związane z funkcjonowaniem DDP w 

Lewkowie Starym  związane z realizowanym projektem, konkursem ofert na etaty w DDP tj. 

Kierownika DDP, sprzątaczki, wyłonieniem firmy zapewniającej żywienie dla uczestników, zasad 

uczestnictwa w projekcie. Wyjaśniła, że w Narewce uruchomiony zostanie Gminny punkt 

rehabilitacji, w ramach którego prowadzona będzie rehabilitacja również w DDP w Lewkowie. 

Kolejno omówiła zasady funkcjonowania Klubu Senior + oraz zadania realizowane w ramach 

pomocy społecznej w gminie Narewka. Komisja zapoznała się z przedstawionym sprawozdaniem i 

nie wniosła uwag. (W załączeniu) 

 

 Do punktu 5-go. Działalność Ośrodka Edukacji Ekologicznej w Siemianówce za 2021 rok. 

 

 Sekretarz Gminy J. Chomczuk przedstawił sprawozdanie z działalności OEE w Siemianówce 

za 2021 rok. Wyjaśnił, że  w 2021 roku dochody Ośrodka wyniosły 537 310,47 zł a wydatki stanowiły 

kwotę 490 502,84 zł. Podkreślił także, że obecnie Ośrodek wykorzystywany jest na pomoc 

obywatelom Ukrainy z uwagi na  sytuację panującą w tym kraju. Komisja zapoznała się z 

przedstawionym sprawozdaniem i nie wniosła uwag. (W załączeniu) 

 

 Do punktu 6-go. Działalność turystyczna na terenie gminy. 

 

  Sekretarz Gminy J. Chomczuk przedstawił sprawozdanie z działalności turystycznej na 

terenie gminy. Omówił podejmowane działania na Stanicy Kajakowej w Narewce, działalność 

turystyczną prowadzoną w OEE w Siemianówce, a także przedstawił działania wykonywane w 

gminie na potrzeby promocji turystyki w gminie Narewka. Na zapytanie dotyczące zorganizowania 

spotkania z przedsiębiorcami Wójt Gminy wyjaśnił, że zostanie zorganizowane takie spotkanie. Na 

zapytanie o brak rzeźb powstałych w czasie pleneru rzeźbiarskiego w Narewce, wyjaśnił, że p 

wykonaniu konserwacji zostaną ustawione w wyznaczonych miejscach. Komisja zapoznała się z 

przedstawionym sprawozdaniem i nie wniosła uwag. (W załączeniu) 

  

 Do punktu 8-go. Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu środków finansowych na fundusz sołecki. 

Sołtys Mikłaszewa P. Trusiewicz, zabierając głos wyjaśnił, że sołtysi są za wyodrębnieniem 



funduszu sołeckiego. Zaapelował o przyjęcie funduszu sołeckiego na 2023 rok, wyjaśniając, że soł-

tysi są zaangażowani w jego realizację, uważają, że to dobry pomysł mający na celu aktywizację 

lokalnej społeczności. Sołtysi wyjaśnili, że chcieliby zaangażować mieszkańców do wspólnego dzia-

łania, do umożliwienia mieszkańcom realizacji pomysłów. Pani B. Bielawska sołtys Janowo podkre-

śliła, że w ramach funduszu sołeckiego mogłyby zostać wybudowane wiaty ogniskowe, może być 

wykonane centralne ogrzewanie w świetlicach i byłyby to pilotażowe działania dla innych sołtysów. 

Jako przykłady podała zakup kosiarek do koszenia trawy, wybudowanie kawałka chodnika w miej-

scowości. Jednocześnie wskazała, że warto by było uzgadniać inwestycje z sołtysami, którzy znają 

potrzeby mieszkańców wsi, ponieważ na bieżąco informowani są co do potrzeb. P. Trusiewicz pod-

kreślił, że intencją sołtysów jest możliwość realizacji pomysłów mieszkańców, podejmowania dzia-

łania, zaangażowania. Wójt Gminy przedstawił kwoty przypadające na dane sołectwo (w załączeniu) 

i jednocześnie wyjaśnił, że gmina w każdym sołectwie wydatkuje środki finansowe w różnych, naj-

częściej wyższych kwotach. P. Trusiewicz sołtys podkreślił, że w przypadku funduszu sołeckiego 

chodzi przede wszystkim o aspekt społeczny i zaangażowanie mieszkańców. W. Bondaruk podkre-

śliła, że wiele gmin korzysta z takiego programu, zwłaszcza, że możliwy jest środków finansowych 

z budżetu państwa. Zaapelowała o przychylenie się do wniosku sołtysów w tym temacie. Wójt Gminy 

zabierając głos wyjaśnił, że w każdej miejscowości realizowane działania, inwestycje konsultowane 

są z mieszkańcami i są one realizowane dla mieszkańców. W. Bondaruk zaapelowała o wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego i wzięcie pod uwagę głosu mieszkańców reprezentowanych przez sołtysów. 

 Do punktu 7-go. Działalność GOK i świetlic samorządowych. 

 

 Dyrektor GOK -M. Siekiero przedstawił sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 

Kultury w Narewce. W pierwszej kolejności odniósł się do ub. roku i wyjaśnił, że działalność GOK 

została mocno ograniczona z uwagi na COVID-19, a także następstwa wprowadzenia stanu 

nadzwyczajnego. Następnie wyjaśnił, że w pierwszej kolejności GOK planuje realizacje różnego 

rodzaju zajęć w poszczególnych miejscowościach poprzez ich aktywizację przy współpracy z 

sołtysami. Kolejno omówił zasady korzystania z sali kinowej GOK-u, braku jej wynajmu na imprezy 

okolicznościowe. Podnoszono także temat przeglądu kolędniczego, nagłaśniania imprez. W dalszej 

kolejności omówił zamierzenia na najbliższy okres tj. plenery rzeźbiarskie, malarskie, „Ławeczki” w 

poszczególnych miejscowościach. Podjął temat funkcjonowania zespołów muzycznych na terenie 

gminy i przedstawił stan zatrudnienia w GOK-u i świetlicach wiejskich. W podsumowaniu podkreślił, 

ze w pierwszej kolejności podejmowane będą działania zmierzające do „wychodzenia do ludzi”. 

(Sprawozdanie w załączeniu) 

 

 

 Do punktu 9-go. Rozpatrzenie projektów uchwał na XXXVII sesję Rady Gminy. 

 

Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc uwag) 

n/w projekty uchwał wniesione pod obrady XXXVII sesji w dniu 30 marca 2022 r. (5 głosów „za”) 

dotyczące projektów uchwał w sprawie: 

− w sprawie udzielenia pomocy finansowej; 

− w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Hajnowskiemu; 

Przedstawiono projekty uchwał i wyjaśniono, że dotyczą one inwestycji drogowych na 

terenie gminy Narewka – budowa chodnika od miejscowości Świnoroje do ściany lasu oraz drugiej 

strony tj. do przejazdu kolejowego ul. Kolejowej, a także dofinansowania powiatu hajnowskiego w 

sprawie realizacji inwestycji – remontu drogi powiatowej nr 1636B na odcinku Lewkowo – Nowe –



Zabłotczyzna i remontu ul. Lipowej w Siemianówce. Wyjaśniono, że całkowita wartość remontu 

szacowana jest na 800 000,00zł, a udzielona pomoc finansowa wynosi 400 000,00 zł. Członkowie 

Komisji przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowane projekty uchwał. 

 

− zmian w budżecie Gminy Narewka na rok 2022; 

− zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2022-2030; 

 

 Skarbnik Gminy B. Masalska przedstawiła projekty uchwał jw. Omówiła szczegółowo 

zadania wynikające z przedstawionych projektów zgodnie z objaśnieniami zawartymi w 

przedstawionym projekcie uchwały. W tym miejscu Wójt Gminy omówił temat powstającego 

Centrum Rehabilitacji w Narewce i zasad funkcjonowania. Wyjaśnił, w jaki sposób Rehabilitacja 

będzie funkcjonowała, a także przedstawił plan zabiegów jakie będą w nim wykonywane. Dodatkowo 

wskazał miejscowości w których ustawione zostaną wiaty ogniskowe.  Członkowie Komisji przy 5 

głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt uchwały. 

 

– w sprawie wprowadzenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Narewka; 

– niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 

Członkowie Komisji przy 2 głosach „za”, 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymujący się” 

nie zaopiniowali proponowanego projektu uchwały pozostawiając do podjęcia na sesji. 

 - przekazania petycji według właściwości; 

- w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Narewka na lata 2022-2025; 

-uchwalenia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022; 

-ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczej straży 

pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu; 

- wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na wyznaczonym miejscu; 

Członkowie Komisji przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt 

uchwały. 

– zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Browsk o uznanie lasów za lasy ochronne; 

Członkowie Komisji przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt 

uchwały. 

 

- zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Narewka. 

Członkowie Komisji przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt 

uchwały. 

 

Dalszych uwag nie zgłaszano i jednogłośnie zaopiniowano projekty uchwał będące 

przedmiotem obrad Komisji. (W załączeniu). 

 

Do punktu 10-go. Wolne wnioski. 

 

W wolnych wnioskach Wójt Gminy poinformował o planowanych naprawach dróg przez 



firmę BUDIMEX, wyjaśnił jednocześnie, że generalny remont zniszczonych dróg wykonany zostanie 

po wybudowaniu zapory na granicy. Podejmowano także temat uchodźców z Ukrainy, powstania 

żłobka na terenie gminy, a także prac związanych z naprawą bocianich gniazd. Wójt Gminy zabierając 

głos przedstawił pisma wpływające do gminy tj. pismo parafii prawosławnej w Narewce w sprawie 

drogi na plebanię, dotacji dla PSP w Hajnówce, zakupu USG do gabinetu ginekologicznego do ZOZ 

w Narewce, oraz pisma w sprawie sprzedaży Wiąckowa i Chryzanowa.  Wójt Gminy wyjaśnił, że 

uruchomiona została procedura dokonania wyceny tych nieruchomości na stan dzisiejszy, bez 

uwzględnienia poniesionych nakładów. K. Szwarc zgłosił ubytek w drodze na Olchówkę na 

wysokości Kirkutu. Wójt wyjaśnił, że ul. Mickiewicza w Narewce planowana jest do realizacji wraz 

z chodnikami przez powiat hajnowski przy współpracy z gminą Narewka. Następnie  podjęto 

dyskusję w sprawie równania dróg gminnych – P. Nieścieruk zgłosił drogi Ochrymy - 

Kapitańszczyzna, na Kasjany, wokół Skupowa, Siemianówki. B. Birycka zgłosiła naprawę ubytków 

w drodze Leśna – Siemianówka i wyraziła podziękowania za ułożenie spowalniaczy na ul. Łąkowej 

w Siemianówce. 

Wobec braku innych spraw posiedzenie Komisji zakończono. 

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodniczący posiedzenia 

                   Paweł Nieścieruk 


